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ÇCAGE 0ÇF NOTES (M4cirh31 and lune 8, 1955) »B1WEEN CANADA AND T
UNITED STATES 0F AMERICA AMENDING THE EXCHANGES OF NO!
OF NOVEMBER 4 AND 8, 1952, AND MAY 1 AN>JL 3h15.0
ESTABLISHbfENT 0F UNITED STATES GLOBAL COMMNICATIO.
FACITIES IN NEWFOUNDLAND.

The Ambcassador of the Ulnited States ojf Amerîca to the
Socret arij of State for Fixtertnal Aff4a.

THE FOREIGN SERVICE
OF THE

UNITE STATES 0F AmIRICA

No. 192

The Ambassador of the United States of America presents his complimer
to, the Secretary of State for External Affairs and lias the honor to refer
the Notes dated November 4 andi November 8,~ 1952', and May 1. and July
1953' regarding conmmunication facilities ini the vicinity of Stephenville, Nei
foundianti, which were exchanged by the Em)bassy and the Department
External Affairs.

The Department of External Affairs subsequently called attention to t
fact that the reviseti descriptions of Areas No. 1 and No, 2, which were enclos
with the .Embassy's.Note of MVay 1~, 1953~ we incorrect and. submitted to t.
Embassy new revised descriptions of these areas. These descriptions, copi
of which are attached for purposes of record, have been reviewed andi foi]
correct by the appropriate United States authorities.

SConsequently, the Ambassador proposes that the present Note an I
Pearson's anticipateti reply be considered an amendnient to the agreene
effected by the abv-nnindexhne fNts

Enclosures:

1. Description of Area 1;

2. Description of Area 2.

United States Embassy,
Ottawa, March 31, 1955.

AREA 1

DESCRIPTION BY MiEruS ANDx BOUNDS:
Starting at a point it being an iron pin planteti at the East Side, and

the Transverse Centrellne of, Victor's Brook Hlghway Bridge, at West 0

STr'eaty Serte,15, o 7
*Treaty Serii 93 o 5



(Traduction)

IGE DE NOTES (LES 31 MARS et 8 JUIN 1955) ENTRE LE CANADA ET LES
ÉTATS-UNIS D'AMÉRIQUE MODIFIANT LES ÉCHiANGES DE NOTES EN DATE
DES 4 ET 8 NOVEMBRE 1952, AINSI QUE DU 1e MAI ET DU 31 JUILLET 1953,
RELATIFS À L'ÉTABLISSEMENT PAR LES ÉTATS-UNIS, À TERRE-NEUVE,
YINSTALLATIONS DE COMMUNICATIONS MONDIALES.

L'Ambassadeur des États-Unis d'Amérique au Secrétaire
d'État aux Affaires extérieures.

LE SERVICE EXTÉRIEUR
DES

ÉTATS-UNIS D'AMÉRIQUE

Ambassadeur des États-Unis d'Amérique présente ses compliments auire d'État aux Affaires extérieures et a l'honneur de se référer auxlu 4 et du 8 novembre 1952' ainsi que du 1" mai et du 31 juillet 1953',
ées par l'Ambassadeur et le Ministère des Affaires extérieures et con-
t les installations de communications avoisinant Stephenville, Terre-

Ministère des Affaires extérieures a par la suite fait observer que les
tions revisées des emplacements 1 et 2, jointes à la Note de l'Ambas-
en date du 1 mai 1953, étaient inexactes et en a soumis de nouvelles

.bassade. Ces descriptions, dont des exemplaires destinés aux dossiers
rinexés à la présente, ont été examinées et trouvées exactes par les
és compétentes des États-Unis.
Aimbassadeur propose donc que la présente Note et la réponse de
.rson soient considérées comme constituant une modification à l'accord
par les Échanges de Notes précités.

nt 2.
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From thence on a true bearing of S 81°48' W (SOUTH EIGHTY-O
DEGREES FORTY-EIGHT MINUTES WEST) a distance of 375·0' (THR)
HUNDRED AND SEVENTY-FIVE POINT ZERO FEET), to the point
commencement.

From thence on a true bearing of S 81°48' W (SOUTH EIGHTY-O
DEGREES FORTY-EIGHT MINUTES WEST) a distance of 5485-0' (FI'
THOUSAND FOUR HUNDRED AND EIGHTY-FIVE POINT ZERO FEET).

From thence on a true bearing of S 8°16' E (SOUTH EIGHT DEGRE:
SIXTEEN MINUTES EAST) a distance of 5280-0' (FIVE THOUSAND TV
HUNDRED AND EIGHTY POINT ZERO FEET).

From thence on a true bearing of N 81°56' E (NORTH EIGHTY-O
DEGREES FIFTY-SIX MINUTES EAST) a distance of 5827-6' (FI'
THOUSAND AND EIGHT HUNDRED AND TWENTY-SEVEN POINT S
FEET).

From thence on a true bearing of N 5°46' W (NORTH FIVE DEGRE
FORTY-SIX MINUTES WEST) a distance of 1751' (ONE THOUSAND SEVI
HUNDRED AND FIFTY-ONE FEET), to a point on the west right of w
boundary of Highway to Lourdes.

From thence along said right of way boundary in a Northerly directi
an approximate distance of 2712' (TWO THOUSAND SEVEN HUNDRI
AND TWELVE FEET) to a planted iron bar.

From thence on a true bearing of S 8148' W (SOUTH EIGHTY-O1
DEGREES FORTY-EIGHT MINUTES WEST) a distance of 500-5' (FI
HUNDRED POINT FIVE FEET).

From thence on a true bearing of N 8°12' W (NORTH EIGHT DEGRFJ
TWELVE MINUTES WEST) a distance of 835-0' (EIGHT HUNDRED AI
THIRTY-FIVE POINT ZERO FEET) to the point of commencement.

Containing 708-6 acres.

AREA 2

DESCRIPTION BY METES AND BouNDs:

Starting at a point it being the intersection of the centrelines of t
Road from West Bay to Stephenville and the Road to Ship Cove.

From thence on a true bearing of S 66°3' W (SOUTH SIXTY-S«
DEGREES THIRTY-SIX MINUTES WEST) a distance of 73-3' (SEVEN5,
THREE POINT THREE FEET) to an iron pin situated at the intersection of t
Southern Right of Way Boundary of the Road to West Bay and the Northe
Right of Way Boundary of the Road to Ship Cove.

From thence on a truc bearing of S 30°48' W (SOUTH THIRTY DEGRE
FORTY-EIGHT MINUTES WEST) a distance of 330-6' (THREE HUNDff
AND THIRTY POINT SIX FEET).

From thence on a true bearing of S 63°35' W (SOUTH SIXTY-THBl
DEGREES THIRTY-FIVE MINUTES WEST) a distance of 901-6' (NI
HUNDRED AND ONE POINT SIX FEET).

From thence on a true bearing of S 68°50' W (SOUTH SIXTY-EIGI
DEGREES FIFTY MINUTES WEST) a distance of 317-8' (THREE HUND
AND SEVENTEEN POINT EIGHT FEET).
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De là, en direction S 81048' O (SUD QUATRE-VINGT-UN DEGRÉS
ARANTE-HUIT MINUTES OUEST), relèvement vrai, sur une distance de
pi. (TROIS CENT SOIXANTE-QUINZE PIEDS) jusqu'au premier point de
iplacement.

De là, en direction S 81°48' O (SUD QUATRE-VINGT-UN DEGRÉS
ARANTE-HUIT MINUTES OUEST), relèvement vrai, sur une distance de
5 pi. (CINQ MILLE QUATRE CENT QUATRE-VINGT-CINQ PIEDS).

De là, en direction S 8°16' E (SUD HUIT DEGRÉS SEIZE MINUTES
'), relèvement vrai, sur une distance de 5,280 pi. (CINQ MILLE DEUX
IT QUATRE-VINGTS PIEDS).

De là, en direction N 81°56' E (NORD QUATRE-VINGT-UN DEGRÉS
QUANTE-SIX MINUTES EST), relèvement vrai, sur une distance de
7-6 pi. (CINQ MILLE HUIT CENT VINGT-SEPT PIEDS ET SIX
IÈMES).

De là, en direction N 5°46' O (NORD CINQ DEGRÉS QUARANTE-SIX
[UTES OUEST), relèvement vrai, sur une distance de 1,751 pi. (MILLE
T CENT CINQUANTE ET UN PIEDS) jusqu'à un point situé sur la limite
:t de l'emprise de la grand route de Lourdes.

De là, le long de la limite de ladite emprise, en direction nord, sur une
Ince approximative de 2,712 pi. (DEUX MILLE SEPT CENT DOUZE
)S), jusqu'à une fiche de fer plantée en terre.

De là, en direction S 81°48' O (SUD QUATRE-VINGT-UN DEGRÉS
tRANTE-HUIT MINUTES OUEST), relèvement vrai, sur une distance de
5 pi. (CINQ CENTS PIEDS ET DEMI).

De là, en direction N 8°12'O (NORD HUIT DEGRÉS DOUZE MINUTES
ST), relèvement vrai, sur une distance de 835 pi. HUIT CENT TRENTE-
9 PIEDS) jusqu'au premier point de l'emplacement.

Superficie: 708·6 acres.

EMPLACEMENT 2

rEs

A partir d'un point situé à l'intersection des lignes médianes de la route
Test-Bay à Stephenville et de la route de Ship-Cove.

De là, en direction S 66° 36' O (SUD SOIXANTE-SIX DEGRÉS TRENTE-
MINUTES OUEST), relèvement vrai, sur une distance de 73-3 pi.



1955. No. 9.

'From thence on a true bearing of S 15°04' E (SOUTH FIFTEEN DEGI
ZERO FOUR MINUTES EAST) a distance of 20-1' (TWENTY POINT
FEET) to the point of commencement.

From thence on a true bearing of S 15°04' E (SOUTH FIFTEEN DEGE
ZERO FOUR MINUTES EAST) a distance of 2936-2' (TWO THOUS.
NINE HUNDRED AND THIRTY-SIX POINT TWO FEET), to a planted
pin situated on the shoreline approximately three feet back from edge of

From thence in a general South-Westerly direction along the shor
of St. Georges Bay an approximate distance of 4777' (FOUR THOUS.
SEVEN HUNDRED AND SEVENTY-SEVEN FEET) to an iron pin set on
of cliff.

From thence on a true bearing of N 15°04' W (NORTH FIFTEEN DEGF
ZERO FOUR MINUTES WEST) a distance of 3542-2' (THREE THOUS.
FIVE HUNDRED AND FORTY-TWO POINT TWO FFET).

From thence on a true bearing of N 74°56' E (NORTH SEVENTY-F
DEGREES FIFTY-SIX MINUTES EAST) a distance of 160 -0' (ONE HUND
AND SIXTY POINT ZERO FEET).

From thence on a true bearing of N 15°04' W (NORTH FIFT
DEGREES ZERO FOUR MINUTES WEST) a distance of 520-0' (1
HUNDRED AND TWENTY POINT ZERO FEET) to a planted iron pin or
Southern Right of Way Boundary of the Road to Ship Cove.

From thence along said Right of Way Boundary in an Easterly dire<
an approximate distance of 3923' (THREE THOUSAND NINE HUND:
AND TWENTY-THREE FEET) to the point of commencement.

Containing an Area of 361 acres.

The Secretary of State for External Affairs to the
Ambassador of the United States of America

DEPARTMENT OF EXTERNAL AFFAIRS

CANADA
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De là, en direction S l5°04' E (SUD QUINZE DEGRÉS QUATRE MINU-
EST), relèvement vrai, sur une distance de 20-1 pi. (VINGT PIEDS ET

DIXIÈME) jusqu'au premier point de l'emplacement.

De là, en direction S 15°04' E (SUD QUINZE DEGRÉS QUATRE MINU-
EST), relèvement vrai, sur une distance de 2,936-2 pi. (DEUX MILLE

JF CENT TRENTE-SIX PIEDS ET DEUX DIXIÈMES) jusqu'à une fiche
Eer plantée sur la ligne du rivage à trois pieds environ du bord de la
ise.

De là, en direction générale Sud-Ouest le long de la ligne du rivage de
3aie St-George sur une distance approximative de 4,777 pi. (QUATRE
LE SEPT CENT SOIXANTE-DIX-SEPT PIEDS) jusqu'à une fiche de
plantée sur le bord de la falaise.

De là, en direction N 15°04' O (NORD QUINZE DEGRÉS QUATRE MI-
[ES OUEST), relèvement vrai, sur une distance de 3,542-2 pi. (TROIS
LE CINQ CENT QUARANTE-DEUX PIEDS ET DEUX DIXIÈMES).

De là, en direction N 74°56' E (NORD SOIXANTE-QUATORZE DEGRÉS
QUANTE-SIX MINUTES EST), relèvement vrai, sur une distance de 160 pi.
NT SOIXANTE PIEDS).

De là, en direction N 15°04' O (NORD QUINZE DEGRÉS QUATRE MI-
'ES OUEST), relèvement vrai, sur une distance de 520 pi. (CINQ CENT
GT PIEDS) jusqu'à une fiche de fer sur la limite sud de l'emprise de la
e de Ship-Cove.

De là, le long de la limite de ladite emprise en direction est sur une
Ince approximative de 3,923 pi. (TROIS MILLE NEUF CENT VINGT-
)IS PIEDS) jusqu'au premier point de l'emplacement.

Superficie: 361 acres.

II

Le Secrétaire d'État aux Affaires extérieures à
VAmbassadeur des États-Unis d'Amérique

MINISTÈRE DES AFFAIRES EXTÉRIEURES

CANADA

)-153

Le Secrétaire d'État aux Affaires extérieures présente ses compliments à
Excellence l'Ambassadeur des États-Unis d'Amérique et a l'honneur de
férer à la Note n° 192 de l'Ambassadeur, en date du 31 mars 1955. Il

: à exprimer les remerciements du Gouvernement canadien aux autorités
États-Unis qui ont bien voulu contrôler l'exactitude des relevés rectifiés
emplacements 1 et 2, c'est-à-dire ceux de l'émetteur et du récepteur
ains des installations de communications mondiales, près de la base aérienne
St Harmon, à Stephenville, Terre-Neuve.

2. Des renseignements parvenus au Corps d'aviation royal canadien il
>rt que la station relais télésurveillée à micro-ondes qui fait partie de ces
Ilations ne sera pas établie dans la région de Romaines mais à Indian-
1, Nord 48°31'12" et Ouest 58°30'57". Notant cette modification apportée
Plans primitifs, le Secrétaire d'État aux Affaires extérieures désire confir-
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and wishes to conflrm, that since the new site is within the boundaries
2Ernest IHarmon Base, nofurther action need be initiated by the United Stati
authorities to acquire Iand.

3. The direct talks authorized between representatives of the United Stati
Air Force and thie Department of Transport which were concerned with tl
two easerments (Areas 4 and 5) adjacent to the Receiver Site have beE
completed successfully. The Secretary of State for External Affairs expec
that the casernents wiii shortly be obtained.

4. The Secretary of State for Externai Affairs agrees to the Ambassador
proposai that this Note and the Ambassador's Note No. 192 of March 31, 19,'
should be considered an amendment to the agreement aff ected by the exchangi
of Notes of November 4 and 8, 1952', and May 1 and July 31, 1953'.
Ottawa, June 8, 1955.

' Treaty Series, 1952, No. 27.
2Treaty series. 1953o No. 25.
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r que puisque le nouvel emplacement se trouve dans les limites de la base
iest Harmon, il n'y a pas lieu pour les autorités des États-Unis d'entre-
ndre de nouvelles démarches en vue de l'acquisition d'un terrain.

3. Les entretiens qui ont eu lieu directement et avec autorisation entre
représentants de l'Aviation militaire des États-Unis et du Ministère des
nsports au sujet du droit d'usage des emplacements 4 et 5 adjacents à

ai du récepteur ont été menés à bien. Le Secrétaire d'État aux Affaires
érieures s'attend que ce droit soit accordé sous peu.

4. Le Secrétaire d'État aux Affaires extérieures agrée la proposition de
mbassadeur que la présente Note et la Note no 192 de l'Ambassadeur, en
e du 31 mars 1955, soient considérées comme constituant une modification
'accord réalisé par les Échanges de Notes en date des 4 et 8 novembre
2', du l mai et du 31 juillet 1953'.
awa, le 8 juin 1955.

Recueil des Traités 1952, No 27.
'Recueil des Traités 1953, No 25.
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